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Sag nr. 149______________ Ansøgning om tillægsbevilling til revisionsbistand

Journal nr. 00.01 K01 472

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Ingen fortsættes
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Saq nr. 150 Lån til finansierina af 14 ombvaoede ældreboliger på 
Tolleruphøi.

Journal nr. 00.01 020

Indledning Kommunerne kan i henhold til ældreboligloven finansiere 91 pct. af 
anlægsudgifterne til ældreboliger med indekslån. Kommunerne 
finansierer 7 pct. og beboerne 2 pct.

Lovgrundlag Ældreboligloven.

Sagsfremstilling Anlægsudgiften ved opførelsen af de 24 nye ældreboliger ved 
Tolleruphøj blev finansieret ved optagelse af et indekslån på 14,8 mio. 
kr. i november 1996.

Den samlede ombygning af Tolleruphøj er nu tilendebragt og de 14 
ombyggede ældreboliger ibrugtaget. Anlægsudgiften er forudsat 
finansieret ved låntagning.

KommuneKredit har med skrivelse af 7. august 1997 fremsendt 
lånetilbud på kr. 3.913.000, hvilket svarer til 91 pct. af anlægssummen 
for de ombyggede boliger. Lånet kan optages i 97. serie som indekslån 
med 2Vz pct. rente.

Bevilling: Der skal meddeles en indtægtstillægsbevilling på 3.913.000 kr. 
svarende til låneprovenuet.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Der er ingen personalemæssige konsekvenser, og de afledte 

konsekvenser af lånoptagelsen er indregnet i såvel budgettet for 1997 
som i budgetforslag 1998-2001.

Bilag: KommuneKredit’s skrivelse af 7. august 1997.

Indstilling: Økonomisk afdeling indstiller, at KommuneKredit’s lånetilbud af 7. 
august 1997 accepteres.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997. 
Økonomisk afdelings indstilling anbefales godkendt.
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Sao nr. 151 Vedr. vedligeholdelsesarbejder på Frederikssund Havn.

Journal nr. 08.00

Sag fra: Havneudvalget

Indledning På havneudvalgets møde den 7. august 1997, forelå indstilling om 
ansøgning om tillægsbevilling for gennemførelse af 
vedligeholdelsesarbejder på havnen.

Lovgrundlag lov nr. 316 om trafikhavne mv. af 16. maj 1990 og Reglement for 
forvaltningen af Frederikssund Havn af 10. april 1984.

Sagsfremstilling
Det er konstateret, at pontonbroens 10 år gamle kæder er slidt og 
enkelte kæder er brudt. Udskiftning af alle kæder er påkrævet og 
der er indhentet pris for gennemførelse af udskiftningen med brugt 
kæde med større godstykkelse.
Udgiften andrager ca kr. 75.000 + moms.

På sydkajen er der sket en sætning.
Ved nærmere undersøgelse er det konstateret, at ankre for 
spunsen er brudt. Det er samtidig konstateret, at den anodiske 
beskyttelse af spunsen er defekt.
Der er indhentet pris for gennemførelse af reparationsarbejdet, og 
udgiften andrager ca kr.20.000 + moms.

Sikring af spunsen er under udførelse.

Der er i budgettet for 1997 ikke forudsat at gennemførelse af større 
reparationer på kajer og broer blev nødvendige i indeværende år. 
Da havnens budget er reduceret ved budgetkontrol pr 30 april, vil 
de nævnte vedligeholdelsesudgifter ikke kunne finansieres indefor 
det nugældende budget.
Gennemførelsen af de nævnte vedligeholdelsesarbejder kan ikke 
anbefales udsat.

Bevilling: Der søges om tillægsbevilling på kr 95.000 + moms, finansieret af 
kassebeholdningen med henvisning til, at havnens budget blev 
reduceret med kr. 686.000 ved nævnte budgetkontrol.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Økonmisk afdeling har ingen bemærkninger til forslaget.

Indstilling: Havneudvalget har tiltrådt forslag til at der søges om tillægsbevilling på 
kr 95.000 finansieret af kassebeholdningen med henvisning til, at 
havnens budget blev reduceret med kr. 686.000 ved budgetkontrollen 
pr 30. april 1997.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997. 
Havneudvalgets indstilling anbefales godkendt.
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Budgetkontrol pr. 30. april 1997 -Lønanalyse/Ældreområdet

16.00.00 002 

Socialudvalget

I forbindelse med budgetkontrollen blev lønningerne på ældreområdet 
gjort til genstand for en nærmere analyse.

Frederikssund Kommunes styrelsesvedtægt §11.

Kommunernes Revisionsafdeling har bistået med udarbejdelsen af en 
lønanalyse for så vidt angår ældrecentrene Østergården og Tolleruphøj, 
medens forvaltningen selv har forestået en analyse omkring 
ældrecentret Lundebjerggård.

En sammenfatning konstaterer, at der med en uændret udvikling er 
udsigt til et samlet ikke budgetteret merforbrug for 1997 på 
4.220.100,00 kr., der fordeler sig

Tolleruphøj kr. 1.600.000,00
Østergården kr. 1.549.000,00
Lundebjerggård kr. 1.071.100,00

Dette merforbrug kan opgøres som følger:

Forøget vikarforbrug kr. 2.664.600,00
Månedsløn for lidt beregnet kr. 436.000,00
Beregning aften/nattevagt kr. 420.000,00
Beklædning kr. 375.500,00
Ferie “Skæv fordeling/
vikarforbrug” kr. 950.000,00
Barsel kr. 70.000,00
Fejl/omposteringer m.m. kr. -696.000,00

Merudgifterne kan opdeles i 2 hovedgrupper:

Overenskomstmæssige forhold:
Lønglidning for sygeplejersker (forbedret overenskomst) 
Opskoling af hjemmehjælpere (højere aflønning)
Ansættelse af social- og sundhedsassistenter i stedet for 
hjemmehjælpere (højere lønindplacering)
Løn og feriepenge til opsagte medarbejdere

Serviceniveau / bevillingspraksis:
Den faste normering 
Vikardækning (sygdom, ferie o. lign.)
Serviceniveauet generelt.

Det kan endelig konstateres, at størstedelen af det forventede 
merforbrug er af permanent karakter.

fortsættes
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Der skal således tages stilling til om der for 1997 enten skal søges de 
nødvendige tillægsbevillinger (finansieret af kassebeholdningen) eller 
iværksættes tiltag, der kan nedbringe det forventede merforbrug. 
Samtidig skal der tages stilling til de afledte konsekvenser for 
budgetåret 1998 og overslagsårene.

Bevilling: Der er ikke budgetmæssig dækning for 1997 og overslagsårene.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Økonomisk afdeling, der har deltaget i lønanalysen, har af tidsmæssige

grunde ikke kunnet inddrages i sammenfatningen. Økonomisk afdelings 
kommentarer vil derfor først foreligge på udvalgets møde.

Bilag: Notat fra Social- og Sundhedsforvaltningen og Økonomisk afdeling af
24. juni 1997 samt revisionens delanalyser (modtages i forvaltningen 
den 15. august 1997.

Indstilling: Det indstilles, at det skønnede merforbrug for 1997 på kr. 4.220.100,00
søges tillægsbevilget - finansieret af kassebeholdningen samt at de 
afledte konsekvenser heraf søges indarbejdet i budgettet for 1998 og 
overslagsårene.

Beslutninger: Udvalget anbefaler at det skønnede merforbrug på kr. 4.220.100,00
søges tillægsbevilget for 1997, medens 1998 og overslagsårene indgår 
i budgetarbejdet.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
Socialudvalgets indstilling anbefales godkendt.
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Saq nr. 153 Fastlæggelse af politisk mødeplan for 1998.

Journal nr. 00.01 A10 491 og 731

Indledning Fremlæggelse af forslag til mødeplan for byrådet, økonomiudvalget og 
fagudvalgene i 1998.

Lovgrundlag Styrelseslovens § 20, stk. 1.

Sagsfremstilling I forbindelse med behandlingen af oplægget til standardisering af 
udvalgsdagsordner besluttede økonomiudvalget den 2. juni 1997 at 
den politiske mødekalender skal udarbejdes med udgangspunkt i 
“Søllerødmodellen”. Modellen betyder at økonomiudvalgets møder 
afholdes i ugen før byrådsmødet, og at fagudvalgenes møder 3 uger 
før. Til behandlingen er udarbejdet to forslag til mødeplaner med 
udgangspunkt i byrådsmødets placering første eller anden tirsdag i 
måneden.

Udvalgene træffer principielt selv beslutning om mødeplan for at år ad 
gangen, men beslutningen kan bringes til afgørelse i byrådet.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Afholdelse af aftenmøder kan medføre flere medarbejdertimer til 

afspadsering.

Bilag: To forslag til mødeplan for 1998 af 20. august 1997.
Udskrift af Lov om kommunernes styrelse med kommentarer

Indstilling: Chefgruppen anbefaler
• at “Søllerødmodellen” anvendes ved fastlæggelsen af den politiske 

mødekalender,
• at økonomiudvalget anbefaler byrådsmødets placering første eller 

anden tirsdag i måneden,
• at økonomiudvalget anmoder fagudvalgene om at fastlægge deres 

møder i de angivne uger.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
“Søllerødmodellen anbefales godkendt med udgangspunkt i at byråds
møderne afholdes den 1. tirsdag i måneden med virkning fra 1. januar 
1998, jfr. den reviderede model 2.

fortsættes
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Efter byrådets behandling af mødeplanen for 1998 anmodes 
fagudvalgene om at fastlægge deres møder med udgangspunkt i 
“Søllerød-modellen’Vde angivne uger.
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Sag nr. 154 Forslag til lokalplan nr. 75 for et parcelhusområde - Baunehøien 
i Græse Bakkebv

Journal nr. 01.02P16/75

Sag fra: Plan- og miludvalgets møde 21/8 1997

Indledning Plan- og Miljøudvalget besluttede den 17. april 1997 (sag nr. 36) at 
igangsætte udarbejdelse af lokalplan for Baunehøjen på baggrund af 
en forelagt bebyggelsesplan udarbejdet af ejers (Lind & Risør) konsu
lent.

Lovgrundlag Lov om Planlægning. Lokalplan nr. 56.

Sagsfremstilling Området er i gældende lokalplan nr. 56 udlagt til rækkehusbebyggelse. 
Vedlagte lokalplanforslag er udarbejdet ud fra den af udvalget 
godkend-te bebyggelsesplan, og den del af lokalplan nr. 56 der er 
indeholdt i dette lokalplanforslag, aflyses med vedtagelsen af vedlagte 
lokalplan-forslag nr. 75.

Formålet med vedlagte lokalplanforslag nr. 75 er at ændre anvendelsen 
til parcelhusbebyggelse, så der kan opføres 45 nye boliger som dob
belthuse og parcelhuse der harmonerer med den omkringliggende 
bebyggelse, og er med til at samle Græse Bakkeby til en sammen
hængende byenhed.
Desuden fastlægges de interne veje, stier og grønne områder inden for 
området.

Lokalplanforslaget vil blive gennemgået på mødet.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Byggemodningsrapport forelægges Teknisk Udvalg på kommende 

møde.

Bilag: Udkast til lokalplanforslag nr. 75 for et parcelhusområde - Baunehøjen i 
Græse Bakkeby.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at lokalplanforslaget godkendes, og frem
sendes til Økonomiudvalgets og Byrådets godkendelse med 
anmodning om fremlæggelse til offentlig høring.

fortsættes
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Beslutninger: Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalget og Byrådet. 
Økonomiudvalget den 1. september 1997.
Indstillingen anbefales godkendt med den ændring, at muligheden for 
anvendelse af gule tagsten udtages af lokalplanforslagets § 8 stk. 3. 
Ole Søegaard (V) ønsker at der skal anvendes betontagsten.
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Sag nr. 155______________ Byrådsmedlemmers deltagelse i bestyrelser for boligselskaber

Journal nr. 03.02.00 A08 1816

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Drøftelse af byrådsmedlemmers deltagelse i bestyrelsesarbejdet i de 
lokale boligselskaber. Der henvises til Økonomiudvalgets sag nr. 204, 
hvor udvalget udsatte en vedtægtsgodkendelse med henblik på en 
generel stillingtagen.

Styrelseslovens § 17, stk 2.
Lov om almene boligorganisationer.
Bekendtgørelse om omdannelse af almennyttige boligselskaber til 
almene boligorganisationer.

I forbindelse med konstitueringen af det nye byråd i december 1997 
skal der tages stilling til hvilke poster der skal besættes i udvalg, 
kommissioner, bestyrelser m.v. Valget af medlemmer gælder dog kun 
til poster i organer hvis virksomhed beror på lov eller anden bindende 
forskrift.
Lov om almene boligorganisationer binder ikke Frederikssund Byråd til 
repræsentation.
Kommunen er nu repræsenteret i Frederikssund Boligselskab, Oppe 
Sundby Boligselskab og Boligselskabet Rosenvænget.

Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen.

Bilag:

Indstilling:

Intet.

Borgmesteren anbefaler at repræsentationen i boligselskabernes 
bestyrelser bortfalder med virkning fra 1. januar 1998, grundet 
habilitetsproblemer i forbindelse med byrådets tilsynsmyndighed i 
forhold til boligselskaberne.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997. 
Borgmesterens indstilling anbefales godkendt.
Deltagelse i “Rosenfeldfs bestyrelse undersøges nærmere til 
byrådets behandling af sagen.

Den kommunale deltagelse i bestyrelsen for den selvejende institution 
Rosenfeldt svarer på alle måder til deltagelsen i boligselskabernes 
bestyrelser, hvorfor det indstilles, at den kommunale repræsenta
tion også her bortfalder.
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Sao nr. 156 Losse- oa fyldplads Ørnesten

Journal nr. 07.04035/3433

Sag fra: Teknisk Forvaltning

Indledning Sagen omhandler efterregning for statsafgift for affald fra Told & Skat i 
forbindelse med mellemdeponi af bygningsaffald på Fyldpladsen 
Ørnesten.

Lovgrundlag Miljøministeriets lovbekendtgørelse nr. 335 af 10. maj 1997 om afgift af 
affald og råstoffer.

Sagsfremstilling Siden starten af container- og modtagepladsen i 1992 på Ørnesten, har 
det været praksis, at sorteret bygningsaffald i form af beton, tegl, mur
brokker, fliser og mørtel, der afleveres af brugerne, er blevet lagt i mel
lemdeponi på kørearealet mellem fyldplads og losseplads. Dette har 
medført, at der i april 1997 er et oplag på ca. 2500 tons bygningsaffald. 
Hensigten med mellemdeponiet har været og er, at det skal anvendes 
som fyldmateriale i forbindelse med anlæg af Vestmolen i Frederiks
sund Havn. En sådan anvendelse af rent sorteret bygningsaffald er ikke 
omfattet af statsafgift for deponering.
I forbindelse med en gennemgang af de seneste års anmeldte affalds
mængder, der er tilført genbrugs- og affaldscenteret, er Told- og skatte
regionen i Hillerød (T&S) blevet opmærksom på mellemdeponiet, som 
ikke er blevet anmeldt, og der ikke er betalt afgift for.
Det er T&S’ opfattelse, at mellemdeponiet er afgiftspligtigt i henhold til 
lov om affaldsafgifter. Man har derfor fremsendt efterregulering på 
affaldsafgift på kr. 837.500 (+ moms. kr. 209.375).
Teknisk forvaltning har afholdt møde med T&S.
Teknisk Forvaltning redegjorde for hensigten med mellemdeponiet, 
men T&S ændrede ikke opfattelse af, at der skal betales afgift for det 
deponerede affald. Reglerne er, at alt affald der køres ind på en 
godkendt og registreret fyldplads eller losseplads, skal indvejes og der 
skal betales statsafgift. Der eksisterer ikke et begreb der hedder 
mellemdeponi. Hvis man senere frafører sorteret bygningsaffald til 
genbrug, f.eks. til anlægsarbejder som Vestmolen, godtgøres afgiften 
for den fraførte mængde. T&S mener i øvrigt, at affaldet i 
mellemdeponiet ikke er tilstrækkeligt rent til at det kan bruges afgiftsfrit i 
Vestmolen.
Det er forvaltningens opfattelse, at den af T&S fremsendte regning er 
korrekt.
Forvaltningen vil undersøge mulighederne for og økonomien i at sortere 
affaldet i mellemdeponiet og fraføre en del af affaldet til genanvendelse 
i Vestmolen og dermed få tilbagebetalt en del af affaldsafgiften.
Sagen har været forelagt Teknisk udvalg til orientering på mødet den 
18. august 1997. fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Der er i driftsbudgettet for 1997 for Fyld- og lossepladsen Ørnesten 
afsat kr. 0 til betaling af affaldsafgift til staten.

Da der ikke er afsat et beløb på kr. 837.500(+209.375 i moms) i budget 
1997 til betaling afstatsafgifter, kan udgifterne kun betales ved en til
lægsbevilling finansieret af kommunens kassebeholdning. Tillægsbevil
lingen søges til konto.nr. 063 02 120-06
Økonomisk afdelings eventuelle bemærkninger vil foreligge til Økonomi
udvalgets møde.

Told og Skats brev af 30. juli 1997.

Teknisk forvaltning ansøger Økonomiudvalg og Byråd, om tillægsbe
villing til driftsbudgettet for Fyld-.og losseplads Ørnesten på kr. 837.500 
til dækning af statsafgift for mellemdeponiet.

Økonomiudvalget den 1. september 1997.
Økonomiudvalget anbefaler, at der meddeles en tillægsbevilling på 
837.500 kr., der finansieres af kassebeholdningen.
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Sag nr. 157 Frederikssund Boligselskab afd. 4601 - godkendelse af 
låneoptagelse

Journal nr. 03.02.00 008 485

Indledning Iflg. gældende regler skal kommunalbestyrelsen godkende 
gennemførelsen af større økonomiske enkeltdispositioner, herunder 
finansieing i form af låneoptagelse, der medfører huslejestigninger.
På baggrund heraf fremsender Boligselskabet AKB på vegne af 
Frederikssund Boligselskab, afdeling 4601, Bøgebakken en ansøgning 
om godkendelse af, at der optages et lån på kr. 550.000 til delvis 
finansiering af udgifter vedr. renovering af boilerrum

Lovgrundlag Boligbyggeriloven, flere paragraffer

Sagsfremstilling Boligselskabet AKB har i ansøgning af 12. juni 1997 redegjort for et be
hov for renovering af boilerrum m.v. og ansøger på baggrund heraf om 
byrådets godkendelse af, at renoveringen gennemføres, og at der til 
delvis finansiering af projektet optages et 20 årigt lån på kr. 550.000. 
Selskabsbestyrelsen har på et ordinært møde den 29. maj 1997 (efter 
godkendelse på et beboermøde den 15. april 1997) godkendt et samlet 
anlægsbudget på kr. 671.750, hvoraf kr. 121.750 kan finansieres via 
opsparede og henlagte midler.
Ydelsen på det ønskede lån er beregnet til kr. 55.000 pr. år, hvilket vil 
betyde en huslejestigning på 25,80 kr. pr. m2 pr. år (ca. 5.6%), hvorefter 
den årlige leje vil andrage ca. 186,00 kr. pr. m2.
Økonomisk afdeling har gennemgået ansøgning i henhold til de gæl
dende regler og finder intet til hindring for, at ansøgningen imødekom
mes.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Der er ingen direkte økonomiske konsekvenser af en eventuel godken

delse, men huslejestigningen kan eventuelt betyde en beskeden mer
udgift til boligsikring.

Bilag: Ingen

Indstilling: Sagen fremsendes økonomiudvalget med henblik på instilling over for 
byrådet

Beslutninger: Økonomiudvalget den 1. september 1997.
Udvalget anbefaler at låneansøgningen godkendes.
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Projekt “Arbeidsfastholdelse contra førtidspension”
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Det Sociale Udvalgs møde den 18. august 1997. Tidligere behandlet 
i udvalgets møde den 18. juni 1997 sag nr. 06.

Forvaltningen har på baggrund af de gennemførte ændringer i 
Dagpengeloven pr. 1. april 1997 udarbejdet et udkast/idégrundlag med 
det formål, at erhvervsaktive, herunder sygemeldte kan fastholde 
tilknytningen til arbejdsmarkedet.
Lovændringerne på dagpengeområdet har tidligere været behandlet på 
udvalgets møde den 24. februar 1997 og 18. juni 1997.

Lov om dagpenge ved sygdom og fødsel nr. 1226 af 27. December 
1996 samt ændringer i den øvrige lovgivning på det sociale område.

De umiddelbare økonomiske konsekvenser, hvor kommunen efter de 
første 8 uger overtager halvdelen af udgiften, betyder, at kommunens 
refusionsindtægt alene i 1997 vil blive 1.735.mili. kr. mindre end 
oprindeligt budgetteret, og i overslagsårene 2.300 mili. kr.
Idégrundlaget for projektet drejer sig om, at begrænse tilgangen af 
førtidspensioner samt minimere kommunens udgifter ved diverse tiltag. 
Sygedagpengeområdet er det sted, hvor der skal sættes ind, hvis 
udstødning fra arbejdsmarked og tilkendelse af førtidspension skal 
forebygges.
Intentionen med lovgivningen er:
• at gøre den sygemeldte til en mere aktiv og ansvarlig part i 

sygedagpengeforløbet.
• at foretage en tidlig og helhedsorienteret vurdering, af den 

sygemeldtes situation.
• at give målrettede og differentierede tilbud til de sygemeldte, og

at styrke og synliggøre samarbejdet med de faglige organisationer, 
arbejdsplads, egen læge, BST m.v.

Forvaltningen har på denne baggrund udarbejdet udkast til nye 
“mål/metoder/struktur på dagpengeområdet”, hvori der er sat fokus på 
de delmål, som er nødvendige for en optimal løsning af opgaven.
En forudsætning for en realisering nødvendiggør tilførsel af yderligere 
ressourcer, der umiddelbart kan opgøres til ca. kr. 1 miil. kr., der må 
sammenholdes med en række mindreudgifter i takt med opnåelse af de 
forventede resultater fra og med budgetåret 1998.

Der er ikke budgetmæssig dækning. Såfremt projektet realiseres 
forudsættes det, at merudgifterne modsvares af de opnåede resultater i 
form af mindreudgifter.

Udgifterne omfatter:
3 medarbejdere å 270.000. kr. 810.000. kr.
Yderligere lægekonsulenttimer 154.045. kr.
Udgift til kursusvirksomhed - medarbejdere 25.000. kr.
Udgift til kursusvirksomhed - sygemeldte_________________
Ialt årligt 989.045 kr.

fortsættes
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Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Økonomisk afdelings 
bemærkninger:

Formandens initialer:

Mindreudgifterne omfatter:

Dagpenge (en gennemsnit 
lig nedgang på 10 personer min.

" kr. 490.000,00
Nedbringelse af nettotilgangen 
af førtidspensionister (fra 89 til 
80) kr. 380.000,00
Oprettelse af flexjob (5 pers fra
kontanthjælp)____________ kr_______225.000,00_______________
Ialt mindreudgift netto kr. 1.095.000,00

Herudover må der forventes en mindreudgift til boligsikring, boligydelse 
enkeltydelser og lignende.

Der henvises til Idégrundlag af 12. juni 1997 udsendt som bilag på 
udvalgets møde den 18. juni 1997.

Forvaltningen indstiller, at det beskrevne idégrundlag tiltrædes samt, at 
der ansøges om en tillægsbevilling for 1997 på kr. 989.045,00.
Samtidig anbefales en samlet reduktion på kr. 1.095.000,00 for 
budgetåret 1998, samt virkningen på førtidspensionsområdet i 
overslagsårene.
Såfremt udvalget anbefaler sagen forudsættes det, at Økonomisk 
afdeling inddrages til brug for Økonomiudvalget og Byrådets 
behandling.

Et flertal (Grethe Olsen, Finn Vester og Morten Andersen) anbefaler 
indstillingen.
Lis Olsen tager forbehold.
Kurt Mikkelsen tager forbehold.

Økonomisk afdeling har efterfølgende udvalgets behandling 
gennemgået de økonomiske og personalemæssige konsekvenser af 
indstillingen og skal bemærke, at:
1) Det indstillede bevillingsbeløb for 1997 bør reduceres til kr. 

178.500, idet de forudsatte normeringsudvidelser kun vil kunne få 
virkning for 2-3 måneder, hvor det opgjorte bevillingsbeløb var 
helårsvirkningen.

2) Den opgjorte besparelse i budget 1998 vil skulle reduceres til kr. 
111.000, idet der som en forudsætning for at opnå besparelsen 
også skal indarbejdes en videreførsel af udgifterne til den øgede 
normering.
Økonomisk afdelings notat vedlægges dagsordenen.

fortsættes
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Beslutninger: Økonomiudvalget den 1. september 1997.
Knud B. Christoffersen (A) og Grethe Olsen (F) anbefaler økonomisk 
afdelings ændringsforslag til forvaltningens indstilling godkendt.
Sv. Åge Petersen (V) og Ole Søegaard (V) tager forbehold.
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Sao nr. 159 Ansøqninq om tillæqsbevillinq til løn for merarbejde.

Sag fra Chefgruppen

Journal nr. 81.00

Indledning Ansøgning om tillægsbevilling til løn for merarbejde til afdelingsledere, 
sektionsledere og medarbejdere i specialistfunktioner, som efter 
indgåede overenskomster er omfattet af Aftale om godtgørelse for 
merarbejde til tjenestemænd uden højeste ugentlige arbejdstid eller 
Aftale om godtgørelse for merarbejde til overenskomstansatte 
akademikere.

Lovgrundlag Indgåede overenskomster.

Sagsfremstilling Ovennævnte personkreds har hidtil været omfattet af kommunens 
flextidsregulativ. Flere har gennem en årrække opsamlet endog meget 
store timeoverskud. Chefgruppen ønsker den nævnte personkreds 
undtaget fra flextidsregulativet og f.s.v. angår godtgørelse for 
merarbejde behandlet efter de 2 nævnte aftaler om godtgørelse, efter 
hvilke bestemte kriterier skal være opfyldt for at godtgørelse kan finde 
sted.

Der er med den enkelte leder indgået aftale om afvikling af disse 
overskud (afspadsering i det omfang dette er skønnet muligt og ellers 
betaling time for time.

Bevilling: Der ansøges om tillægsbevilling på kr. 205.637,-

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Merudgift konto 06, kr. 205.637,-.

Bilag: Specifikation af beløbet.

Indstilling: Det indstilles, at bevillingen gives.

Beslutninger: Økonomiudvalget den 1. september 1997. 
Indstillingen anbefales godkendt.
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